
 

 

 

 

 

Αθήνα, 16 Μαρτίου 2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων  

 

Θέμα:  “Μεγάλη καθυστέρηση στην χορήγηση της “κορωνοενίσχυσης” 

για τους καπνοπαραγωγούς” 

 

Τον Νοέμβριο του 2021 το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Τροφίμων ανακοίνωσε την ενίσχυση ύψους 11,3 εκατ. Ευρώ, ήτοι περίπου 90 

ευρώ/στρέμμα, για τους καπνοπαραγωγούς λόγω της πανδημίας. Για τον 

λόγο αυτό, το ΥΠΑΑΤ δεσμεύθηκε να αποστείλει άμεσα αίτημα προς έγκριση 

στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή προκειμένου στην συνέχεια να προβεί στην 

έκδοση της σχετικής Υπουργικής Απόφασης για χορήγηση της ενίσχυσης 

στους δικαιούχους καπνοπαραγωγούς.  

Έκτοτε, μεσολάβησαν αρκετές κοινοβουλευτικές ερωτήσεις από την 

πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ- Προοδευτική Συμμαχία για την χορήγηση της εν λόγω 

ενίσχυσης, η οποία είχε συμφωνηθεί ήδη από τον Ιούλιο του 2021 και 

δυστυχώς, δεν έχει μέχρι σήμερα αποδοθεί στους παραγωγούς. Κατά την 

πρόσφατη συνάντηση του Υπουργού με τους αντιπροσώπους των 

καπνοπαραγωγών δεσμεύτηκε ότι η πληρωμή θα γίνει μέσα σε διάστημα δύο 

μηνών λίγο μετά το Πάσχα. Ωστόσο, όπως επισήμαναν οι παραγωγοί υπάρχει 

ο κίνδυνος, αν δεν καταβληθεί έως τον Μάιο,  η ενίσχυση να χαθεί. Πράγματι, 

στα τέλη του Φεβρουαρίου υπεγράφη από τον Υπουργό Αγροτικής 

Ανάπτυξης και Τροφίμων, η ΚΥΑ για την χορήγηση κρατικών ενισχύσεων 

στους παραγωγούς καπνού, λεβάντας, ξηρών σύκων και επιτραπέζιας ελιάς, 

λόγω της σοβαρής μείωσης του εισοδήματός τους κατά το έτος 2020 εξ αιτίας 

της πανδημίας του κορωνοϊού (covid-19). Από την υλοποίηση της KYA 

προκαλείται δαπάνη σε βάρος του Κρατικού Προϋπολογισμού συνολικού 
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ύψους κατ’ ανώτατο όριο 26.308.252 ευρώ για το οικονομικό έτος 2022, ενώ η 

χρηματοδότηση θα καταβληθεί στους δικαιούχους το αργότερο μέχρι την 

30/06/2022.  

Θα πρέπει, ασφαλώς, να τονιστεί η σπουδαιότητα της χορήγησης της 

συγκεκριμένης ενίσχυσης, καθώς οι καπνοπαραγωγοί έχουν αποκλειστεί από 

κάθε άλλη ενίσχυση για την αντιμετώπιση των επιπτώσεων της πανδημίας. 

Από το ποσό, δε, που αναλογεί στους καπνοπαραγωγούς θα παρακρατηθεί 

το 50% της επιστρεπτέας προκαταβολής για τους ελάχιστους αγρότες που την 

είχαν εισπράξει. Παράλληλα, στην καλλιέργεια του καπνού δεν επιτρέπονται 

επιδοτήσεις συνδεδεμένες με την παραγωγή προϊόντων, παρά μόνον η ενιαία 

ενίσχυση που είναι αποσυνδεδεμένη από την παραγωγή προϊόντος. Είναι δε 

γνωστό ότι, σύμφωνα με την ΚΑΠ, από την εσοδεία 2010 και μετά, η ενιαία 

ενίσχυση μειώθηκε κατά 50% και το υπόλοιπο 50% μεταφέρθηκε στον 

δεύτερο πυλώνα  και αποκλείσθηκε από τις συνδεδεμένες ενισχύσεις.  

Εν τω μεταξύ, οι καπνοπαραγωγοί προετοιμάζονται για την νέα σπορά 

περί τα τέλη του μήνα και ήδη έχουν να αντιμετωπίσουν το αυξημένο κόστος 

παραγωγής και τις ανατιμήσεις στα λιπάσματα, χωρίς να έχει προηγηθεί καμία 

στήριξη τους το περασμένο χρονικό διάστημα. Συνεπώς, είναι μονόδρομος να 

επιταχυνθεί η διαδικασία χορήγησης της συγκεκριμένης ενίσχυσης και να 

αποδοθεί άμεσα και όχι στα τέλη Ιουνίου, προκειμένου να ανταποκριθούν οι 

καπνοπαραγωγοί στις ανάγκες της νέας σποράς.  

 

Επειδή, οι παραγωγοί καπνού δεν έχουν λάβει καμία ενίσχυση για την 

αντιμετώπιση των συνεπειών της πανδημίας 

Επειδή, η χορήγηση της ενίσχυσης των 90 ευρώ/στρέμμα έχει ήδη 

καθυστερήσει πάρα πολύ και η ενδεχόμενη χορήγησή της στα τέλη Ιουνίου 

δεν θα επιλύσει τις άμεσες ανάγκες των καπνοπαραγωγών 

Επειδή, πλησιάζει ο καιρός για την νέα σπορά των καπνών και η χορήγηση 

της συγκεκριμένης ενίσχυσης πρέπει να επιταχυνθεί, ώστε να συμβάλλει στο 

να καταφέρουν να ανταποκριθούν οι καλλιεργητές καπνού στο αυξημένο 

κόστος παραγωγής 



Επειδή,  η καπνοκαλλιέργεια, ιδίως για τους νομούς Ξάνθης και Ροδόπης, 

αποτελεί μονοκαλλιέργεια, επομένως η στήριξή της αποτελεί ζήτημα ύψιστης 

σημασίας για τον πρωτογενή τομέα της περιοχής 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος  Υπουργός: 

 

1. Προτίθεται να επιταχύνει την χορήγηση της συγκεκριμένης 

ενίσχυσης προς τους καπνοπαραγωγούς, ώστε να 

ανταποκριθούν στο αυξημένο κόστος παραγωγής της νέας 

σποράς; 

2. Δεδομένου ότι η καλλιέργεια καπνού είναι αποκλεισμένη από 

όλες τις συνδεδεμένες ενισχύσεις και η τελευταία ενίσχυση που 

έλαβαν ήταν η de minimis του 2019, μετά από πρωτοβουλία της 

Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, πώς προτίθεται να στηρίξει την καλλιέργεια 

καπνού μακροπρόθεσμα;  

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

 

Αβραμάκης Λευτέρης 

 

Αλεξιάδης Τρύφων 

 

Αναγνωστοπούλου Σία 

 

Αραχωβίτης Σταύρος 

 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος- Χρήστος 

 

Βαρδάκης Σωκράτης 

 

Βαρεμένος Γιώργος 



 

Γκαρά Αναστασία 

 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

 

Καφαντάρη Χαρά 

 

Λάππας Σπύρος 

 

Μάλαμα Κυριακή 

 

Μάρκου Κωνσταντίνος 

 

Μιχαηλίδης Ανδρέας 

 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

 

Μωραΐτης Θάνος 

 

Παπαδόπουλος Σάκης 

 

Πέρκα Θεοπίστη 

 

Πούλου Παναγιώτα 

 

Ραγκούσης Γιάννης 

 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

 

Σκουρολιάκος Πάνος 

 

Τσίπρας Γεώργιος 

 

Φάμελλος Σωκράτης 



 

Φωτίου Θεανώ 

 

Χαρίτου Δημήτριος 




